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Šta je ono što najviše zanima ljude kada su u pitanju kriptovalute?
Za koje coine se najviše interesuju?

Kada su u pitanju kriptovalute korisnici su najviše zainteresovani za
kretanje cijena valuta, te koji su troškovi konverzije i slanja
kriptovaluta.

Naravno, u skladu sa kretanjem cijene, korisnici se odlučuju da li će
određenu kripto valutu kupovati ili prodavati. Koini koji su trenutno
najpopularniji na našoj platformi su kao i uvijek Bitcoin, te ništa
manje interesovanje nije za kriptvalutu Ethereum, a odnedavno i za
USD Tether.

Možemo li govoriti o "jakoj kripto zajednici u BiH"?

Kripto zajednica u BiH iz dana u dan raste, pa se mi kao mjenjačnica
možemo pohvaliti sa cifrom od 10.000 korisnika koji putem nas
trguju svojim kriptovalutama. Ovo je svakako značajan broj korisnika, 
te slobodno možemo reći i da je zajedinca ''kriptaša'' u BiH jaka i
pretenduje da bude sve jača u budućnosti.

Mirjana 
i Ana



Koje su najveće prednosti
korišćenja BCX platforme i šta je
ono što nudi korisnicima?

Najveća prednost BCX platforme je
zasigurno mogućnost razmjene i
trgovanja kriptovalutama, te kao
prvi i najveći u BiH nudimo da to
uvijek bude sigurno i pouzdano.
Veoma je važno istaći da korisnici
osim svih dostupnih opcija koje
nudi sama platforma, a to su
besplatan eNovčanik, instant
trgovanje 24/7, razmjena i kupovina
kriptovaluta, imaju i podrškau 24/7,
što im prestavlja dodatnu sigurnost.

Još jedna prednost BCX platforme
je njeno konstantno unapređenje,
gdje sve inovativne ideje
pretvaramo u stvarnost. Veoma
transparentan sadržaj, edukacije i
dostupnost su takođe prednosti
koje nas izdvajaju od svih drugih.

BCX platforma se kontinuirano
unapređuje. Možete li otkriti šta je
ono što korisnici mogu očekivati u
2022?

Ono što korisnici zasigurno mogu
očekivati u 2022. je realizacija ideja
na kojima se dugo i detaljno radilo.
Tu će svakako biti uvođenje novih
kriptovaluta, kao i to da će novac
biti moguće isplaćivati 24/7 putem
Lova Prodajnih mjesta -
Depozitrona.

Lova aplikacija je svakako novitet
koji u saradnji sa BCX-om nudi
pregršt opcija. Lova mobilna
aplikacija omogućava brzo,
jednostavno i povoljno slanje novca
putem email-a te podizanje novca
na kiosku, bankomatu ili plaćanje
roba i usluga putem mobilnog
telefona, koje će korisnicima postati
sve više dostupno i jednostavno.Dunja



BANJALUKA - Donošenjem zakona kojim bi bila uređena oblast
kriptovaluta, elektronske imovine i “rudarenja”, bila bi obezbijeđena
pravna sigurnost svih kriptoaktera, ali i poslao dobar signal, kako
domaćim tako i inostranim investitorima da nastave sa ulaganjem u
ovaj relativno novi i vjerovatno najbrže rastući privredni sektor u BiH.

Kaže ovo za “Glas Srpske” izvršni direktor prve kriptomjenjačnice u
BiH - “Balkan kriptoeksčejndž”, Boris Majstorović, komentarišući
najavu Vlade Srpske da će uskoro svjetlo dana ugledati nacrt
prijedloga ovog zakona, a kojim će biti precizirana “pravila igre”.

- Ova oblast je je velika razvojna šansa za BiH, a pogotovo kada je u
pitanju “rudarenje”. Procjene govore da trenutno imamo između
5.000 do 10.000 ljudi koji se time bave u BiH. Ali u posljednje vrijeme
sve je više i krupnijih igrača koji pokazuju interesovanje da dođu te
zakupljuju i opremaju čak čitave hale. Radi se o investitorima iz
Austrije, Švajcarske, Njemačke i Italije. Odlučuju se na taj korak, jer je
kod nas niska stopa poreza, ali i cijena struje. Kada bude usvojen
ovaj zakon, vjerujem da će nivo ovih investicija, a pogotovo
inostranih, biti znatno uvećan, mislim da imamo sve predispozicije da
od BiH napravimo novu kriptodestinaciju u svijetu - istakao je
Majstorović.



Pretpostavljam da će ovo zakonsko rješenje biti slično onom iz
Srbije. Na ovaj način biće definisano šta je to digitalna imovina, kako
se ona čuva, ko je za šta nadležan, a vjerujem da će biti regulisano i
“rudarenje” te izdavanje novih tokena putem blokčejn tehnologije -
istakao je Majstorović pojašnjavajući kako kriptovalute nikada nisu
pretendovale da postanu zvanično sredstvo plaćanja u nekoj državi,
već predstavljaju alternativni i sve popularniji oblik novca.

Navodi da su ove procese u svijetu usporavali iz bankarskog i
finansijskog sektora, koji je do sada u svojim rukama držao najveći
dio novčanog kolača jedne zemlje. Osvrćući se na njihove kritike kako
se “rudarenjem” troše ogromne količine električne energije i zagađuje
okolina, Majstorović kaže da se radi o zlonamjernim izjavama da bi
bio usporen čitav ovaj proces.

- Da li to znači da treba da zatvorimo i dio fabrika, jer troše električnu
energiju. Mislim da ne treba. Treba da se razvijamo, a kriptovalute su
dobra prilika - smatra Majstorović.

Kada je u pitanju trgovina kriptovalutama, navodi da ova firma
trenutno ima oko 11.000 korisnika i godišnji promet od oko 21 milion
maraka. Prema njegovim riječima, u samim začecima ovom
trgovinom bavili su se isključivo oni koji su imali određeno
informatičko obrazovanje, ali u posljednje vrijeme se i to promijenilo.

- To nisu više samo informatičari. Različiti su profili, od doktora,
radnika, bankara, pa do domaćica - naveo je Majstorović, dodajući da
se građani najčešće, čak u 59 odsto slučajeva, odlučuju za kupovinu
bitkoina i eteruma, trenutno najpopularnijih digitalnih valuta na
tržištu.



Boris Majstorović
Izvršni direktor

Digitalni novčanik
Prema riječima Majstorovića, firma u kojoj radi prije par mjeseci je
pokrenula i aplikaciju “lova.ba”.

- Veliki broj naših korisnika drži svoj kriptonovac na našoj platformi te
smo stoga odlučili da napravimo i digitalne novčanike na mobilnim
telefonima, a s kojima će se moći obavljati plaćanje računa, robe i
usluga u bilo kom trenutku - rekao je Majstorović.

Izvor: glassrpske.com



KRIPTOVALUTE U BIH RUDARE
I PENZIONERI, UČITELJI I
POPOVI
BANJALUKA, SARAJEVO - Zainteresovanost za rudarenje i trgovinu
kriptovalutama u BiH stalno raste, a pored zaljubljenika u IT, ovim se
sve češće bave i penzioneri, učitelji pa i popovi.

Naveli su ovo stručnjaci iz oblasti kriptovaluta koji su u razgovoru za
"Nezavisne novine" rekli da u BiH još ne postoji zakonska regulativa
kojom se definiše ova oblast, ali da to ne znači da trgovina ovom
valutom ne podliježe drugim zakonskim propisima.

Podsjećamo da je ranije bilo govora da će Savez za bolju budućnost
raditi na izradi prijedloga zakona koji će prvi put pokušati regulisati
oblast kriptovaluta u BiH.

Nikola Klak, osnivač i direktor BCX (Balkan Crypto Exchange)
mjenjačnice u Banjaluci, potvrdio je da trenutno još u BiH ne postoji
zakonska regulativa kojom se reguliše rudarenje kriptovaluta.
"Imamo informacije da se radi na zakonskoj regulativi koja se
generalno odnosi na kriptovalute i njihovo mjesto u tradicionalnom
finansijskom sistemu. To će se raditi po uzoru na Srbiju, da se
definiše šta je kriptovaluta, koje se firme bave tim, ko su ostali
učesnici", rekao je Klak za "Nezavisne novine", dodajući da prema
nekim informacijama Zakon o kriptovaluti bi trebalo da bude na
sjednici parlamenta krajem ove godine, ali da to zavisi od drugih
faktora.



Pojasnio je da to što ne postoji zakon o kriptovalutama ne znači da
trgovina ovom valutom ne podliježe drugim zakonskim propisima.
"Porez na dobit od kriptovaluta se plaća kao porez na platu, nije
posebno definisan i ne postoji razlog da se drugačije definiše. Naša
firma koja se bavi posredovanjem u prodaji kriptovaluta radi na
osnovu Zakona o trgovini", objasnio je Klak.
Istakao je da je zainteresovanost građana za rudarenje i trgovinu
kriptovalutama zaista velika, te da je ovaj trend u BiH nastao prije pet
do šest godina.

"Kako rastu cijena i vrijednost kriptovaluta, tako raste i
zainteresovanost građana, ali i preduzeća i firmi, kako za rudarenje,
tako i za čuvanje i prodaju kriptovaluta", kazao je Klak, dodajući da se
ovaj trend na početku karakterisao kao prolazni i za kojeg su
zainteresovanost imali samo zaljubljenici u IT.

"Međutim, sada smo svjedoci da u tome učestvuje više ljudi. Ja volim
reći da među klijentima imamo penzionere, učitelje, popove, kao i
poreznike", naveo je Klak.

Na pitanje da li će najave najvećih finansijskih regulatora Evropske
unije da se stavi zabrana za ključne oblike rudarenja bitcoina, jer se
time troše velike količine električne energije, uticati na rudarenje u
BiH, Klak je rekao da smo mi malo tržište te da se ne rudare sve
kriptovalute na isti izvor napajanja.

"Neke se rudare na teži način potrošnjom struje, a sada dosta njih
prelazi na drukčiji sistem koji ne troši nikakvu električnu energiju.
Bitcoin je najstarija i najpoznatija kriptovaluta, koja se neće moći
zabraniti, ali može se desiti da zemlje koje nemaju dovoljnu
infrastrukturu za toliku količinu električne energije mogu protjerati
rudare da rudare u drugim zemljama", naveo je Klak, dodajući da što
se tiče BiH ima nekoliko firmi koje se ozbiljnije bave rudarenjem, ali
na svjetskom nivou to nije veliko učešće.



"Naše tržište je veoma malo, pored velike zainteresovanosti, to je
mala privreda, gdje ljudi uglavnom imaju oko dvije mašine za
rudarenje, a one troše kao mala kvarcna grijalica i dosta ljudi se
tokom zime grije na ove mašine", zaključio je Klak.

Kako je u razgovoru za "Nezavisne novine" rekao Miloš Grujić,
ekonomski stručnjak, trošenje struje nije problem dok god rudari
redovno plaćaju račune.

"Kada veliki svjetski finansijski autoritet izjavi nešto o uštedi energije
i energetskoj efikasnosti, onda cijene kriptovaluta padnu. To mi
djeluje kao namjerno puštanje balona da neko zaradi na njemu",
rekao je Grujić, dodajući da će zainteresovanosti uvijek biti jer je to
idealno za ljude željne brze zarade. "Svaki put kada se pojavi nova
vijest za kriptovalute poraste interes", kazao je Grujić.

Kada je riječ o uređenosti tržišta kriptovaluta u BiH, Grujić je rekao da
je teško govoriti o tržištu ove valute samo za jednu zemlju. "Ovo je
tipičan primjer integracije, globalizacije finansijskih tržišta. Kada
pričamo o tržištu kriptovaluta, to je jedno veliko globalno tržište.
Tržište kriptovaluta je ostvarenje sna liberala, jer se sve može
posmatrati kao tržište koje nema jedan finansijski centralni autoritet",
zaključio je Grujić.



Osnivač prve kriptovalute u BiH pod nazivom RXC (RuXCrypto)
Nedžad Smajić je za "Nezavisne novine" rekao da je ovo projekat
Crypto.ba zajednice koju je Smajić osnovao 2016. godine.

"Naša kriptovaluta je nastala u cilju edukacije mladih. Ona nije
započeta da se na njoj profitira, već da bude odskočna daska
mladima iz BiH i šire da nauče osnove kriptovaluta. Valuta je u
opticaju i može se kupiti", naveo je Smajić, dodajući da je interes
građana veliki, jer na ovaj način im je omogućeno da na svom jeziku
rudare. "Ona je decentralizovana, ja sam je samo započeo, a dalje
ona nastavlja sama", naveo je Smajić.

Nikola Klak
Osnivač BCX-a

Izvor: nezavisne.com



TVOJA NOVA OMILJENA
APLIKACIJA ZA MOBILNO
PLAĆANJE! 
Putem prve multifunkcionalne aplikacije - LOVA Pay App, robu i
usluge možeš plaćati KM-om ili kriptom na označenim prodajnim
mjestima širom Banjaluke, Bijeljine ili Sarajeva. 

Prva i najveća kripto mjenjačnica i berza udružila je snage sa
projektom lova.ba te su usluge objedinili u JEDINSTVENOJ LOVA
APLIKACIJI.
 

http://lova.ba/


Mala Kuhinja

Sarajevo

Profi Nova

Bijeljina

Infocom računari / Mobileland Accessories / Biscommerce / 3D Box  

Gotiva / Terzo Gastro Bar / Baklava Shop / Pastir 

Diva / Marin & Co / Swiss Laser & Beauty Center Royal Beauty 

Perfect Clean / AD hemijske čistionice
Pojedina BIG TAXI vozila / Sebastijan - Tours

Mikro print

Dr Bojan ZU / ZU Klinika Be Well

Banja Luka

Ne moraš više gubiti vrijeme na plaćanje. Plaćaj beskontaktno i u sekundi,
po prvi put kriptom ili KM-om u BiH na sljedećim mjestima:

ISPLATA PUTEM LOVA
DEPOZITRONA 24/7 DOSTUPNA
NA VIŠE OD 150 LOKACIJA U BIH 

LOVA DOPUNA DOSTUPNA NA
VIŠE OD 2.500 LOKACIJA U BIH.



bcxba bcx.ba BCX.ba BcxBa BCX Ba

Kralja Alfonsa XIII br. 26
78 000 Banja Luka

www.bcx.ba


